



Secretary-General Antonio Guterres: Don't hand our UN pension fund to Wall Street

Date: 16 March 2022

Dear Colleagues,

A few weeks ago, I invited all of you to a Townhall on Pension Fund which was held in Geneva. The objective was to discuss with Staff what is going on about the future of our funds.

We are deeply worried about plans by our UN pension fund to outsource its investment management, starting with the fixed-income portfolio.

The Secretary-General is proceeding with the outsourcing despite strong concerns expressed by the pension board, despite a [letter of protest](#) written by our staff union federation CCISUA and despite staff concerns raised at a recent CCISUA-organized [townhall](#).

In 2007, one year before the global financial crisis and the collapse of many financial institutions, Kofi Annan considered outsourcing to Wall Street. He wisely changed course following staff protests and kept our fund safe.

By handing our pension fund to Wall Street in these financially turbulent times, it risks becoming the victim of a short-term, greed-is-good bonus culture that has little regard for the welfare of our staff and retirees around the world and little regard for the ethical values of the UN.

The link to the petition is here: <https://bit.ly/3w8ZzKG>.

Please feel free to share this with your colleagues across the UN and specialized agencies.

Best regards,

M. Nassirou Ba, President
ECA Staff Union & FUNSA



Federation of United Nations Staff Associations in Ethiopia

Fédération des Syndicats du Personnel des Nations Unies En Ethiopie

Date: 16 mars 2022

Chers collègues,

Il y a quelques semaines, je vous ai tous invités à une assemblée publique sur les fonds de pension qui s'est tenue à Genève. L'objectif était de discuter avec le personnel de ce qui se passe concernant l'avenir de nos fonds.

Nous sommes profondément préoccupés par le projet de la Caisse des pensions des Nations Unies d'externaliser la gestion de ses investissements, en commençant par le portefeuille à revenu fixe.

Le Secrétaire général poursuit cette externalisation en dépit des vives inquiétudes exprimées par le Comité mixte de la Caisse des pensions, malgré une [lettre de protestation](#) de la CCISUA (notre fédération syndicale) et malgré les inquiétudes du personnel exprimées lors d'une récente [réunion générale](#) organisée par la CCISUA.

En 2007, un an avant la crise financière mondiale et l'effondrement de nombreuses institutions financières, Kofi Annan avait envisagé d'externaliser vers Wall Street. Il a sagement changé de cap à la suite des protestations du personnel et préservé la sécurité de notre Caisse.

Si l'on confie notre Caisse des pensions à Wall Street en cette période de turbulences financières, elle risque d'être victime d'une culture du bénéfice à court terme et de l'appât du gain très éloignée des valeurs de l'ONU, et qui fait bien peu de cas du bien-être des fonctionnaires et des retraités de l'Organisation.

Veillez trouver la pétition en cliquant sur le lien suivant: <https://bit.ly/3w8ZzKG>.

Merci de faire passer cette pétition à vos collègues de l'ONU et de ses organismes spécialisés !

Salutations cordiales,

M. Nassirou Ba, President
Syndicat du personnel de la CEA & FUNSA